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K O R M O S T I B O R EVEK ÓTA D O L G O Z O T T A S Z E G E D I LOVASVERSENY T E R V E N 

Akadálypályán a huszárok 
• * Folytatás az 1. oldalról 
Kormos Tibor ezután arról is beszél, 
amire egyébként a 82 oldalas, akár tör-
ténelmi tanulmánynak is beillő projekt-
jében is kitér, hogy az „ötletadó" az 
olaszországi Siennában évente kétszer 
megrendezett palio (lovasverseny) volt. 
Egy-egy Palio di Siena a turisták ezreit 
vonzza az olasz városba. A település a 
fesztiválnak köszönhetően világhírnév-
re tett szert. Megjegyzi, bár hihetetlen-
nek tűnik, de városunk olyan történel-
mi, kulturális örökséget tudhat magáé-
nak, amely az egész világ történelmére 
hatással volt, és máig csodálatra és ér-
deklődésre tarthat számot! 

A négynaposra tervezett fesztivál a 
király, a főpapok és főrendek, vala-
mint a különböző korszakok huszár-
jainak a Széchenyi térre, a városháza 
elé vonulásával kezdődne, és az utol-
só napon a Dóm téren kialakított, 621 
méter hosszú, ovális alakú pályán zaj-
ló lovasversennyel zárulna. 

A lovasverseny győztesét magas 
pénzdíjjal jutalmaznák, és megkapná 
a Mátyás-zászlót is, ami azt jelentené, 
hogy tagja a királyi bandér iumnak. 

- Ma Európa szinte valamennyi és a 
világ számos országában vannak hu-
szárok. Történelmi gyökereik Szegedig 
érnek. Remélem, a huszárság bölcsőjé-
ben sikerül méltó emléket állítani ne-
kik. A rendezvényre minden évben 
más-más országból meghívnánk huszá-
rokat. Másokkal együtt idegenforgalmi 
szempontból én is jelentős eseménynek 
tartanám a négynapos rendezvényt. 
Sőt úgy vélem, a huszárság történetét a 
megalakulásától napjainkig bemutató 
múzeum is sok látogatót vonzana vá-
rosunkba - mondja Kormos Tibor. 

Bátyai Edina, a Szegedi Szabadtéri 
Játékok és Fesztivál Szervező Kht. 
igazgatója azt mondta: - Persze, hogy 
hallottam Kormos Tibor elképzelésé-
ről, minden részletét ismerem. Az el-
múlt években részt vettem a kidolgo-
zásában, rengeteget beszélgettünk 
például a megvalósíthatóságáról, a 

A KORMOS TIBOR ÁLTAL TERVEZETT VERSENYPÁLYA N Y O M V O N A L A 

helyszín kiválasztásáról, az időpont-
ról. Ügy tudom, már 7-8 éve foglalkoz-
tatja, hogyan lehetne méltó emléket 
állítani a Szegeden megalakult ma-
gyar huszároknak. Nem tagadom, 
meglepett, amikor meghallottam, 
hogy a fővárosban egy, a Kormos Ti-
bor elképzeléseihez hasonló progra-
mot terveznek, amit, mint ismert, ké-
sőbb meg is valósítottak. Nehéz elkép-
zelni, hogy két, egymástól távol élő 

ffGeszti Páter visszavonta nyilatkozatát 
Mivel Geszti Péter számos helyen a z t nyilatkozta, h o g y a Nemzeti Vágta az ő fejéből 
pattant ki, kíváncsiak v o l t u n k a v é l e m é n y é r e . M e g k é r d e z t ü k : t u d o t t - e arról, h o g y 
Szegeden 2 0 0 5 - b e n m á r terv született a N e m z e t i V á g t á h o z hasonló 
huszárfesztiválról? E l k é p z e l h e t ő n e k t a r t j a - e , hogy ha Szeged megrendezi a 
fesztivált, létrejöhet v a l a m i l y e n e g y ü t t m ű k ö d é s a r e n d e z v é n y és a N e m z e t i Vágta 
között? L e s z - e N e m z e t i Vágta jövőre is? Mikor „ p a t t a n t ki a fejéből" a N e m z e t i Vágta? 
M u n k a t á r s a i n , Bogár A n i t á n és Katona Gergelyen keresztül Geszti Péter először 
válaszolt kérdéseinkre, majd ragaszkodott a h h o z , h o g y mások nyilatkozatait is 
megismerje, illetve m é g azt is feltételként szabta, h o g y válaszainak azt a részét is 
k ö z ö l j ü k , a m i n e m a konkrét kérdésekre v o n a t k o z o t t . Mivel e n n e k n e m t e h e t t ü n k 
eleget, n e m járult h o z z á a mini interjú közléséhez, sőt kikötötte, h o g y a 
visszavonásról h o z o t t döntését is csak a fenti magyarázattal k ö z ö l j ü k . 

TÓTH KAROLY: REMEK ÖTLETNEK 
T A R T O M . A z ö n k o r m á n y z a t i k é p v i -
selő, a regionális idegenforgalmi 
bizottság tagja szerint széles össze-
fogással, országos, megyei és városi 
összefogással, illetve pályázati 
p é n z e k b ő l Szegednek feltétlenül 
m e g kell valósítania a Huszár N e m -
zetközi lovasversenyt. Kormos Tibor 
v e l e m is megosztotta elképzeléseit, 
m a j d a k o m p l e t t a n y a g o t is á t a d t a . 
A v é l e m é n y e m r e volt kíváncsi. R e -
m e k ötletnek és, m i n t e m l í t e t t e m , 
m e g v a l ó s í t h a t ó n a k t a r t o m . A v á -
rosnak ragaszkodnia kell a h a g y o -
m á n y a i h o z . 

embernek ugyanaz az ötlet pattanjon 
ki a fejéből... De a kultúra területén 
minden lehet. Már találkoztam hason-
lóval... Az biztos, én a hivatalos beje-
lentés előtt senkivel nem osztom meg 
a terveimet, mint ahogy így volt ez a 
Mezzo Fesztivállal is. 

N e m 
t e l e f o n á l á s r a 

a d t a k p é n z a z É r z ő s z í v 
A l a p í t v á n y n a k , h a n e m 
P a t r i k o t é s é d e s a n y j á t 
a k a r t á k s e g í t e n i . 

OUH Z O I TAN 

Érző szívből költségekre 
Szinte alig akad ember, aki beteg vagy éhező kisgyermeknek ne 
akarna segítni. Még a rászorultak is adakoznak, ha úgy lát ják, hogy 
szükség van a támogatásukra , ha segíthetnek a még náluk is rászo-
ru l tabbaknak. Felsorolni is nehéz lenne, hogy ezt mennyi alapí tvány 
használ ja ki. Egy részük, feltételezhetően a többség, persze megkér-
dőjelezhetetlenül jó szándékú, valóban segíteni akar, az adakozás-
ból befolyó százmilliókból orvosi műszereket vásárolnak, vagy ru-
hákat , játékokat, élelmiszert vesznek gyerekeknek, kórházaknak, 
kl inikáknak. 

De sok visszaél az érző szívek-
_ _ M kel. Nem állítom, hogy az Érzőszív 
JM j m n e m ^ ^ Alapítvány is közéjük tartozik, de er-
» m t e l e f o n a l a s r a röl majd később. Előbb érdemes né-

hány szót ejteni azokról, akik súlyos 
beteg, elesett, éhező gyerekek mögé 
bújva saját maguknak gyűjtenek mil-
liókat. Aljas módon ezért, erre hoz-
tak létre alapítványt. Valószínűleg 
sok szegedi emlékszik azokra a fiatal 

nőkre és férfiakra, akik néhány éve a karácsonyi ünnepek előtt a Ká-
rász utcán gyűjtöttek. Kiderült, és ezt lapunk megírta, hogy még annak 
a kórháznak a vezetői sem tudnak róluk, amelyiknek a nevében ag-
resszívan pénzt kérve megállítottak embereket, és amelyik egyébként 
egy fillért sem kapott tőlük. Az álalapítók a cikk megjelenése után a 
pénzzel együtt elosontak Szegedről. 

Vagy említhetném annak a szegedi nőnek az esetét is, aki a thai-
földi cunami után jelképesen örökbefogadott egy tíz év alatti kisfiút. 
Egy évig rendszeresen havonta több ezer forintot küldött „gyermeke" 
számlájára. A szervezet, amelyik az örökbefogadást szervezte, egy év-
vel meg akarta hosszabbítani a támogatás futamidejét, a hálálkodó és 
kérő leveléhez egy gyerek fényképét is mellékelte. A fotón azonban 
nem egy kisfiú, hanem egy 16-18 éves fiatalember nézett az „anyjára", 
aki, mivel a szervezettel nem tudta tisztázni a jelentős korkülönbséget, 
többé egy fillért sem utalt. Az ilyen esetek után az emberek többsége 
nem szívesen adakozik, heteknek, hónapoknak kell eltelniük, mire is-
mét zsebbe nyúlnak. 

Ennyi kitérő után térjünk vissza az Érzőszívre! Azt majd eldönti az 
ügyészség, hogy törvényesen működik-e. Mindenesetre számos kérdést 
vet fel, ha egy alapítvány azzal kér pénzt az emberektől, hogy azt a 
nyitott gerinccel született csongrádi Blázsik Pátriknak és a kisfiú nehéz 
helyzetbe került édesanyjának adja , de azt nem árulja el, hogy az ado-
mány nyolcvan százalékát benzinre, telefonálásra és egyéb járulékos 
költségre költi. 

Az érző szívű adakozók nem benzinre, nem telefonálásra adtak 
pénz az Érzőszív Alapítványnak, hanem minden fillérrel Patrikot és 
édesanyját akarták segíteni. Most sokan azt hiszik, hogy egy beteg kis-
gyerek mögé bújt néhány felnőttnek adtak pénz. 

Jogosan. 

Vasárnap délutánra 
megszűnt a sor Röszkén 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Megszűnt a várakozás a röszkei határ-
átkelőn vasárnap kora délután - tud-
tuk meg a Csongrád Megyei Rend-
őr-főkapitányság sajtóreferensétől. 
Szombat délután még négy órát kel-
lett várakozniuk Röszkén a Szerbiába 
igyekvőknek, a hazatérő török ven-
dégmunkások miatt. 

Az elmúlt öt napban 117 ezer utazót 

engedtek ki az országból ezen az átke-
lőn - vont mérleget Szenti Szabolcs, a 
megyei rendőr-főkapitányság sajtóre-
ferense. Hozzátette: a legzsúfoltabb 
nap a péntek volt, amikor 35 és fél ez-
ren utaztak Szerbiába a röszkei határ-
átkelőn át. 

A legtöbb utas vendégmunkás volt. 
A szakemberek a jövő hétre hasonló 
forgalmi helyzettel számolnak. 

Ford Fiesta 
A minőség magáért beszéli 

Pí r y 4 

FteiMú 
i \ , 3 . 
v i 

H i t e l e s a u t ó j á t is b e s z á m í t j u k ! 

0 Ft önerő 
+ 7 év garanc ia 
+ akár 7 7 0 . O O O Ft**-os haszná l t au tó-

beszámí tás i t ámoga tás vagy 
m o s t akár Diesel F iesta 
benz ines á ron 

Ford Hovány 
S z e g e d , A l g y ő i ú t 3 9 . T e l . : 6 2 / 5 5 6 - 3 0 0 

www.fordhovany.hu 

visszavonásig árvény«s "A feltételek megléte esetén 120 tionepos futamidő eresftedesiinkben Vegyes áttagfogyA3.2tes 4.5-7 6 1/100 km. C02-klbOce6tZs '10-154 o/k függően A beszámítási támogatás és diesei erőforrásra vonatkozó akciós ajánlat 

erejéig érvényes. Uj szemólvgöpjdrművek vásárlásakor a maaánvás; ikccfósunkbúrt A garanciára vonatkozó ajánlatunk 2008 március 17- ti micjö eseten. TMM. 10,64%. A tájékoztatás norn tet|eskörú részletek _ tájékoztatás nem teijeskörú, részletek COZ-kibocsátás 118-154 a/km '•Maximálisan adható tamociatés felszereltségtől vonható össze. 

F Ü G G Ő B E N V A N A S Z E G E D I E G Y E T E M T Ö B B M E S T E R K E P Z E S E 

Megbuktak a MAB vizsgáján 
Nem z á r h a t ó ki, hogy az SZTE bölcsészkara jövőre búcsút m o n d h a t t ö b b , e d -
dig „ h ú z ó e r ó ' k é n t " s z á m o n t a r t o t t tanárszakja mesterképzésének. A k é p z é -
sek engedélyezéséről döntő' Magyar Akkreditációs Bizottság (MAB) ugyanis 
t ö b b szegedi mesterképzés elindítását is elutasította. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Három éve kezdték el a felsőoktatás 
szerkezetének átalakítását: az új struk-
túrában többnyire hároméves alap- és 
kétéves mesterképzésekre tagolták a ko-
rábban egységes, ötéves képzési formát. 
Az alapszakok jelentős részének akkre-
ditálása sikeres volt - ennek megfelelő-
en folynak a képzések ma is a szegedi 
egyetemen. Az erre épülő bölcsészeti 
szakok mesterképzéseinek engedélyez-
tetésére viszont csak most került sor: 
eredményeként több patinás egyetem 
évtizedeken át jó hírű képzést nyújtó 
szakja megbukott a MAB-vizsgán. 

Elutasították - a MAB honlapján ta-
lálható dokumentumok szerint - a 
szegedi magyar-, az angol-, az orosz-
és a némettanári mesterképzést, de a 
bizottsági határozat értelmében nem 
indulhat jövő szeptembertől angliszti-
ka mesterképzés sem. Filozófia- és eti-

MÁS NAGY EGYETEMEK SEM JÁR-
T Á K J O B B A N . Pécsett p é l d á u l a n -
g o l - és m a g y a r t a n á r o k a t , D e b r e -
c e n b e n f r a n c i a - és o l a s z t a n á r o k a t , 
az E L T E - n o l a s z - , s p a n y o l - , p o r t u -
g á l " és r o m á n t a n á r o k a t n e m k é -
p e z h e t n e k az elutasító d ö n t é s m i -
att . E d d i g összesen 137 m e s t e r s z a k -
ból 5 8 - a t d o b o t t vissza a v é l e m é -
n y e z ő testület. 

katanári képzésre viszont szükség van 
- a bizottság döntése szerint. 

A MAB álláspontja szerint a mester-
képzések egy részével az egyetemek 
csak több bevételhez és nagyobb hír-
névhez szeretnének jutni. A kérelmek, 
az oktatói gárda és az infrastruktúra 
ugyanakkor gyakran nem felel meg a 
követelményeknek, vagy a mai ma-

gyar társadalom nem igényli az ilyen 
szakemberek képzését - állítja a MAB. 

Ha az akkreditációs bizottság vissza-
dobja a kérelmet, az egyetem két dolgot 
tehet: ha indokolatlannak tartja a dön-
tést, fellebbezhet ellene, vagy „javítva" 
újra beadja, több százezer forintért. 

Csernus Sándor, az SZTE bölcsészka-
rának új dékánja is azt mondja, elkere-
kedett a szeme, amikor látta, hogy a 
MAB elutasította a magyar szak mester-
képzésének engedélykérelmét. Azóta 
már változtattak a kifogásolt feltétele-
ken, és újra beadták a kérelmet. A leg-
nagyobb gond az időhiány: a MAB nyá-
ri szünetre megy, legközelebb csak ok-
tóberben ül össze. Ha akkor is elutasító 
határozatokat hoznak, az egyetemek le-
maradnak a decemberben megjelenő 
felvételi tájékoztató lapzártájáról. Utá-
na ugyan lesz még egy MAB-üiés, de az 
ott születő döntések eredményét csak 
egy pótfelvételi tájékoztatóban tudják 
megjelentetni, februárban. Addigra vi-
szont vélhetően a legtöbb fiatal már be-
adja a jelentkezési lapját, hiszen nem 
várhatnak a bizonytalanra. 

http://www.fordhovany.hu

